
Verslag landbouwraad 18 augustus 2022 

1. Goedkeuring verslag 19 mei 2022 

Er zijn geen opmerkingen bij het vorige verslag. 

 

2. Zorgboerderij 

Normaal gezien zou Sofie Fossaert van vzw Vondels wat toelichting geven over de 

mogelijkheden van zorgboerderijen.  Vondels is namelijk nog op zoek naar 

landbouwbedrijven die openstaan om een kwetsbaar persoon een zinvolle tijdsbesteding te 

bieden met diverse klussen op het bedrijf.  Onvoorzien moest Sofie verstek geven voor de 

vergadering. 

Erik licht beknopt de vraag toe. Er zijn reeds enkele leden van de landbouwraad die al 

ervaring hebben als zorgboerderij. Die ervaring is al bij al positief (verschillende doelgroepen) 

maar het vergt wel een inspanning.  Anderzijds staat er wel een ervaring en voldoening 

tegenover 

Voor wie het zou overwegen om ook als zorgboerderij te fungeren, organiseert het 

Steunpunt Groene Zorg dit najaar verschillende info:startsessies. 

Alle info vind je hier:  https://groenezorg.be/meer-weten/vorming-en-informatie/infosessie-

voor-starters 

Er kan ook steeds contact opgenomen worden met Sofie van Vondels op het nummer 057 21 

20 62  of per mail via sofie.fossaert@vondels.be 

De vraag komt wat er gebeurt mocht de samenwerking niet lukken?  Overeenkomst kan 

steeds stopgezet worden, er is nauwe opvolging van de begeleidende dienst (bvb. Vondels of 

een andere erkende organisatie). 

 

3. Uitzonderlijke droogte 

 

Hoeveel aanvragen zijn er binnen bij de VMM ivm captatie onbevaarbare waterlopen. 

De stad of dienst heeft hier geen zicht op, de aanvraag wordt rechtstreeks aan VMM gericht. 

 

Men merkt op dat het bufferbekken Vlamertinge werd aangelegd met provinciale 

landbouwmiddelen maar wordt leeggepompt voor industriële doeleinden vooraleer de 

landbouwers er gebruik van kunnen maken. 

Ook inname van grond voor dergelijke bekkens is steeds op landbouwgrond, terwijl ook 

anderen het gebruiken. 

 

Een voorstel is om vanuit Hoge Akker 2 een oplossing te bieden opdat Valcke het effluent van 

de RWZI Vlamertinge gebruikt (leiding) en niet meer het bufferbekken in de de Cerfstraat.  

Blijkbaar is er nu één loonwerker die permanent water ophaalt voor Valcke. 

Dit bedrijf heeft zelf ook wel buffercapaciteit maar die blijkt duidelijk onvoldoende. 

 

Kan bufferbekken niet beperkt worden voor landbouwgebruik?  Ja, maar misbruik is dan ook 

niet uit te sluiten (vb Kortemark: badgesysteem, is ook niet ‘waterdicht’).  Beter zorgen dat 

bedrijf als Valcke voldoende water elders kan halen. 

 

Voorstel: vraag stellen aan Valcke dat de put voor landbouwers dient voorbehouden.  Kan dit 

actie zijn voor landbouwraad?  Aan stad vragen dat effluent RWZI Vlamertinge in RUP Hoge 

Akker voorzien wordt richting Valcke. 
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Men betreurt het dat effluent Aquafin niet meer ter beschikking gesteld wordt van de 

landbouwers (voorzorgsprincipe omwille van mogelijk PFASrisico). 

Kunnen landbouworganisaties hier nog eens informeren?  Is gebeurd.  Uit analyseresultaten -

die weliswaar zeer beperkt zijn- blijkt dat de waarden onder de detectielimiet liggen… 

Wordt dit parlementair ook nog opgevolgd? 

Schepen Benoot informeert hierover bij burgemeester. 

 

Vraag naar stand van zaken nieuw bufferbekken in Vlamertinge.  De schepen antwoordt dat 

de plannen in opmaak zijn en het de bedoeling is om in 2024 te kunnen starten met de 

aanleg.  

 

Opvang van bemalingswater: hoe gaat dit in de praktijk?   

In de vergunningsvoorwaarden wordt opgelegd dat het water maximaal dient te infiltreren of 

hergebruikt te worden.  Lozen op riolering is slechts een laatste en uitzonderlijke 

mogelijkheid.  Een aantal wettelijke aanpassingen sturen dit hopelijk verder in de goede 

richting.  In de recente vergunningen in Ieper is de opvang als bijzondere voorwaarde 

opgelegd.  Toezicht is echter niet altijd evident. 

 

4. Schadecommissie. 

De landbouwraad vraagt of de stad geen mail kan sturen naar de landbouwers om hen erop 

te wijzen dat een schadedossier kan worden ingediend.  

Hoewel de info reeds op de website staat en steeds online aangiftes kunnen gebeuren, zal 

deze mailing nog gebeuren. 

Commissie is wel reeds samengesteld. 

Nieuwe kandidaten zijn overigens steeds welkom. 

 

Vraag is of het zinvol is om te velde te gaan, de raad suggereert om afspraak op stadhuis te 

voorzien gezien de schade overal hetzelfde is. 

Wellicht kan het nuttig zijn om eerst enkele teelten eens met de commissie te gaan bekijken. 

 

 

5. WaterLandSchap 

 

Voorstel van Inagro om de eerdere voorstellen van de landbouwraad uit te werken.  

Momenteel geen budget binnen Leader, maar andere kanalen worden nog onderzocht. Twee 

leden willen meehelpen aan uitwerken van de voorstellen. 

 

De landbouwraad vernam dat de waterkwaliteit er op een aantal punten op vooruit is gegaan 

en vindt dat dit ook aan ruim publiek mag gemeld worden. 

Het volledige communicatieluik is zeker nog voor verbetering vatbaar en hier wordt ook nog 

aan gewerkt.  

Inagro is momenteel bezig aan een nieuwsbrief voor de bedrijven in het projectgebied.. 

 

De landbouwraad vraagt om ook nog uitnodiging demodag 1/9 te versturen vanuit de stad.  

Dit zal gebeuren. 

 

 



6. De strafste boerin 

Lies Sampers stelde zich kandidaat voor deze wedstrijd van PlattelandsTV.  Er zijn zes 

kandidaten, Lies is de enige West-Vlaamse. 

Op 11 september lanceert PlattelandsTV de actie en dan kan gestemd worden. 

Lies plaatst ook op sociale media.   

Lies tracht de sector in een positief daglicht stellen (vandaag nam ze al een hele dag een 

cameraploeg op sleeptouw, met oa hoeve thuis, korte keten in hoeve Siam, deeltje 

meegepikt van de landbouwraad). 

Winnaar mag één jaar met een tractor rijden. 

 

Er wordt nog nagegaan (met de communicatiedienst) op welke manier de stad deze 

campagne kan ondersteunen. 

 

5. Varia 

 

* Politionele controle op landbouwvoertuigen zou opnieuw verstrengen (laadhoogte, 

gordel…), in tegenstelling tot wat enige tijd terug in de landbouwraad werd gezegd. Gebeurt 

met aversie ten aanzien van de landbouwers.  Vraag dat dit toch wat menselijker zou kunnen 

gebeuren. 

Kan burgemeester als hoofd van de politie hierover eens aangesproken worden? 

 

* Bermbeheer: enkele leden stellen dat Ieper achterloopt in het bermbeheer? Het maaien 

zou nu pas gebeuren. Dit zorgt ervoor dat op een aantal plekken al wilgen kunnen schieten.  

Volgens enkele leden gebeurde het maaien vroeger nauwgezetter. 

Anderen zeggen dat het bij hen goed of beter loopt.   

De voorzitter wijst op het verhoogde risico op bermbranden met kans op overslag naar 

(graan)akker met dergelijk weer.  Ook om deze reden is tijdig maaien aangewezen. 

De werkwijze zal worden nagegaan bij de groendienst, die de opdrachtgever is van deze 

werken. 

 

Aanvulling met info groendienst: 

Het is juist dat voor de gemeentewegen – er kan geen uitspraak gebeuren voor de 

gewestwegen- vorig jaar de opdracht aan een andere aannemer werd toegewezen na 

aanbestedingsprocedure.  Dit jaar is dus dezelfde aannemer als vorig jaar. 

Er zijn drie maaibeurten voorzien: 

- Een eerste bermmaaibeurt na 15 juni (eerder mag wettelijk niet) en dit binnen de dertig 

dagen 

- Een maaibeurt voor de weggrachten waarbij ook een stukje berm meegenomen wordt.  

Dit gebeurt zonder opvang van maaisel.  De aannemer dient dit te voorzien in de periode 

tussen 1/8 en 30/8 

- Een tweede bermmaaibeurt (najaarsbeurt) wegbermen is dan opnieuw voorzien in de 

periode na 15/9, binnen de dertig dagen 

 

Indien er klachten zouden zijn is het best onmiddellijk contact op te nemen met de 

groendienst (057 239 530 of groendienst@ieper.be ).  Dan kan onmiddellijk ter plaatse 

vastgesteld worden of al dan niet aan de contractuele voorwaarden is voldaan.  De 

uitvoering van de werken wordt hoedanook steekproefsgewijs opgevolgd door de 

groendienst. 
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Landbouwers worden aangesproken omdat ze zelf hun bermen meemaaien.  Is ook soms 

contractueel verplicht (vb graszaad kweken).  Het bermdecreet is echter steeds van 

toepassing. 

 

* Caroline Vanderplas: werd bedreigd en hield zich een tijdje weg uit publieke momenten. 

Afspraak voor Ieper zou normaal gezien wel doorgaan.  Ook extra veiligheidsmaatregelen te 

voorzien door lokale politie? Philip doet nog eens navraag. 

Communicatie volgt nog. 

 

 

 

 

 


